
Página 1 de 31 
 

(EXP. 2021/OFI_01/002226) 
 
ACTA DE LA SESSIÓ Nº 3/2021, DE CARÀCTER EXTRAORDINARI DE 

L’AJUNTAMENT PLE CELEBRADA EL VINT DE MAIG DE DOS MIL VINT-I-U. 
 
Al municipi de Canals, en la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el vint de maig de 

dos mil vint-i-u, essent les vint hores i trenta-tres minuts (20:33 hores), es reuneixen els que a 
continuació es citen: 

 
Presideix Dª Mª Jose Castells Villalta, assistint els regidors/es D. Miguel Ángel 

Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz, Dª Verónica Ferri Fayos i Dª Maria Carmen Brú 
García (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez Trigueros, D. Antonio 
Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan 
Martínez  (del Grup Municipal Popular); Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis 
(del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri i D. Vicente Tornero Soriano (del 
Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita); i 
D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit).  

 
No assisteix D. Antonio Manuel Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista). 
 

 Assisteix com a Secretari D. José Mª Trull Ahuir, Secretari de l’Ajuntament de Canals.  
Així mateix assisteix l’Interventor de l’Ajuntament de Canals D. Vicente Sancho-Miñana 

Sánchez. 
   

Havent-se comprovat l’assistència de la Presidenta i del Secretari, així com l’existència 
del quòrum exigit per l’article 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que  
s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals 
(d’ara en avant ROF) per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la 
sessió. 

 
La sessió es va desenvolupar d’acord amb el següent,  

 
 

ORDRE DEL DIA 

PART RESOLUTIVA 

    
1. ELABORACIÓ I APROVACIÓ DEL PRESSUPOST GENERAL EXERCICI 2021 

(EXP. 2021/OFI_01/002069). 
2. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 10/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002191). 
3. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 11/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002192). 
4. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 12/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002194). 
5. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 13/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002195). 
6. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 14/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002196). 
7. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 15/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002197). 
8. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 16/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002198). 
9. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 17/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002199). 

.........................................................................................................................................................  
  

1. ELABORACIÓ I APROVACIÓ DEL PRESSUPOST GENERAL EXERCICI 2021 
(EXP. 2021/OFI_01/002069). 
  
 Es dóna compte de la Proposta d’acord de la Alcaldía que va ser dictaminada 
favorablement per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Especial de Comptes, en 
sessió celebrada el dia 13 de maig de 2021 (Minuta 6/2021), i que se sotmet a votació en el 
present punt. 

. . . 
 
 Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que ara done pas a la Regidora d’Hisenda. 
 

La Sra. Brú García (del Grup Municipal Compromís per Canals) manifestant que hola, 
bona vesprada a totes i tots. Si m’ho permeteu, he preparat una xicoteta explicació del 
document de pressupostos que hui presentem. Tractaré de ser breu.  

Com sabeu, fa només 5 mesos que soc Regidora d’Hisenda i Patrimoni en aquesta 

corporació i com podeu imaginar, la tasca de presentació d’uns pressupostos es, 

probablement, una de les majors responsabilitats que hem d’assumir en aquest Ajuntament. 

No vos negaré que açò ha suposat un repte que he agafat amb molta il·lusió, però que 

en algun moment, ho he de confessar, m’ha fet por i, com ma mare sempre ha dit “es de bien 

nacida ser agradecida”, per això el primer que vull fer es un doble agraïment.  

En primer lloc, a tot el personal de l’Ajuntament per tot el treball que han fet. Gràcies 

especialment al Departament d’Intervenció i Tresoreria.  

En segon lloc, a tota la corporació. Tant als companys i companyes de l’equip de 

govern per la confiança depositada en mi i per la gran dedicació quan han tingut amb aquesta 

tasca al que han dedicat molt del seu temps, per a ajustar el millor possible les quantitats de les 

seues regidories i afegir-les on més falta fa en aquestos moments, com també als companys i 

companyes de l’oposició.  

Sabeu que en este procés, hem tingut moments tensos, però també puc dir que heu 

sigut sempre comprensius amb mi, amb les vostres propostes, suggeriments i crítiques, amb 

els vostres comentaris, heu fet la meua feina, que es la nostra feina molt millor.  

Com he dit, estic il·lusionada, perquè finalment, el projecte que tenim damunt la taula 

no es un projecte meu, sinó de tots i totes les que hui estem ací. En este sentit, es just i 

essencial reconèixer la tasca del Partit Popular, que ha presentat, si no m’equivoque, almenys 

13 propostes i, es just, perquè ens hem trobat amb unes propostes amb trellat. Amb unes 

propostes que buscaven millorar el que nosaltres estàvem presentant, així que gràcies. 

Hem tractat d’incorporar-les totes i si alguna no ha pogut ser, de segur que en tindre 

oportunitat es farà possible. 

Mireu, el segon que vull dir es que ens haguera agradat que este pressupost haguera 

eixit abans. Ho sabem tots i totes les que estem hui ací, però cadascú ha d’assumir la seua 

responsabilitat i, també sabem tot el que hi ha darrere d’aquest projecte. Es precís que jo hui, 

com a regidora responsable d’hisenda manifeste que a mi també m’haguera agradat tenir-lo 

abans. Però també pense que es just dir-vos que parlar del passat no es ajudarà massa a 

debatre sobre el que hui necessitem, per això vos pregue que encarem este debat de 

pressupostos amb una visió de futur i de corporació unida.  

Totes les persones que estem ací representem de manera conjunta al poble de Canals 

i, totes sabem i així ho hem repetit en nombroses ocasions que, el millor que li pot ocórrer a 

Canals, es tenir uns pressupostos ja. 

Els pressupostos per a aquest exercici, respecte a l’anterior del 2019, presenten un 

increment del 9%. Son realistes, socials, transparents i pretenen atendre les necessitats 

bàsiques de tota la població. Prioritzant els serveis públics bàsics, l’ocupació i la recuperació de 

l’estat de benestar. 

No faré molt més llarga la meua intervenció. M’agradaria ressaltar només dos dades. 

Crec que son les dos dades que resumeixen tants i tants números i, sobretot que resumeixen 

de que va este pressupost. 

Primer, Serveis Socials. Un dels nostres tres pilars fonamentals junt a promoció soci-

econòmica i modernització. Passem de 717.000 euros a més d’un milió d’euros, es a dir, s’han 

multiplicat un 147% els diners destinats a la gent que més ho està necessitant. 
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Segon, ocupació. Passem de 312.000 euros a més de 700.000 euros, es a dir, més del 

doble per a crear llocs de treball. Sobre estos pressupostos, la veritat que podríem estar parlant 

hores i hores, però vos demane, per favor, que vos plantegeu de veritat, els dos punts que vos 

he comentat. Que a hores d’ara, amb aquesta situació tant delicada que estem patint, son 

essencials i, per això, es més necessari que mai donar-li eixida per poder dur a terme totes les 

actuacions en estos camps.  

La votació d’estos pressupostos té totes les implicacions que li vullguem donar, però la 

veritat es, que el que estem presentant ací es una aposta molt ferma i molt clara, per millorar-li 

la vida a la gent que viu al nostre poble. Una aposta molt ferma per la felicitat, pel benestar, 

pels serveis i per l’ocupació. És, bàsicament, posar diners damunt la taula per a allò que fa més 

falta, després de la pandèmia que estem passant i de la crisi que vindrà.  

És la nostra obligació com a Ajuntament i com a representants de tota la gent del poble, 

vos pregue als 16, que apartem les nostres diferències i que defensem units i unides el que 

venim a defensar ací, que no es una altra cosa que el millor per al futur de Canals. De nou, 

gràcies a totes i tots.   

La Sra. Alcaldessa manifestant que gràcies Mari. Abans de seguir, d’entrar ja amb el 

tema, advertir-vos que ha hagut una errada material on ens deia en el primer paràgraf, on diu 

exercici 2019 en la memòria d’alcaldia, vol dir exercici 2021, val? Simplement ha sigut una 

errada de l’any, però m’agradaria posar-ho damunt...bueno, volia posar-ho damunt de la taula. 

Val, ara si que passarem a la ronda de portaveus per a que parlen si volen d’alguna 

qüestió al voltant del pressupost. Celia? Xavi? 

El Sr. Pérez Molla (regidor no adscrit) manifestant que bona vesprada a tots. Primer 

vull comentar que els pressupostos de Canals son una concreció de la realitat de les idees 

polítiques de l’equip de govern. Ho faré en castellà, per que aixina m’aclarisc un poquet més i 

ho diré més... 

Señores Concejales, los presupuestos están muy condicionados por las normas 

financieras egresadas del Estado y también de las autonomías, por lo que la oposición solo se 

puede fijar en esa franja cada vez más estrecha que representa la voluntad libre y sin ninguna 

traba del Gobierno Local, Autonómico o Estatal. Gracias a que el equipo de Gobierno no tiene 

mayoría absoluta. El partido gobernante tiene que consensuar con la oposición. Aunque sí que 

hubiera estado bien comentar bien su trasfondo a los portavoces de la oposición, que con 

delicadeza hubieran hablado a favor del Gobierno, aun a riesgo de tener el voto en contra. 

Pues, como concreción de un programa político es siempre difícil que agrade a otro partido con 

distintas ideologías. Si bien podemos coincidir, como de hecho ocurre, en algunos apartados 

que solo son de buena gestión. 

Comentaremos brevemente aquellos elementos que nos llaman la atención en el 

presente presupuesto, para posteriormente explicar nuestra posición. Los grandes sueldos que 

se asignan en el Gobierno Local son un pecado de Ibris, que diría la democracia griega. Esto 

ya lo criticaron aquí, pero volvemos a decirlo porque está en los presupuestos que hoy se 

someten a voto.  

En los presupuestos están incluidos los sueldos de cada uno de los Funcionarios, 

además de la Alcaldía y los Concejales. Pero esto, no debería de ser más allá de los que 

realmente les per tocaría por el trabajo que realizan. En este consistorio, el equipo de gobierno 

tiene a 3 personas que cobran el 100% de dedicación y el resto, el 33%. Más una persona de 

confianza que cobra el 100%. Y digo yo, ¿pero es necesario tanto sueldo al 100%? Como 

muchas veces no se les ve ni por asomo. 

Bueno, voy a dejar esto y comienzo con lo del tema del presupuesto. 

Comenzamos el año 2021, al igual que el 2020, con unos presupuestos prorrogados y 

con una deuda a 0, lo que supone el 100% de un presupuesto sin ajuste, pero no deja de ser 

todavía una programación de deseos, en cuanto que son dudosas algunas partidas y si se 



Página 4 de 31 
 

quiere terminar el ejercicio con una deuda de 0 euros, tendrán que hacer un presupuesto sin 

una deuda, sin ajustes ni modificaciones. Y si todo sale bien, de acuerdo al control continuado 

del Sr. Interventor en el informe trimestral comenzaremos a ir por buen camino, porque si la 

Sra. Alcaldesa tuviera que pedir un crédito para llevar a cabo este objetivo sería imposible la 

minoración de la deuda que se tendría que programar hoy. 

El Sr. Interventor aconseja continuar con la política de contención y reducción de gasto 

corriente y atenerse a lo establecido en el Plan de Ajuste aprobado por este Ayuntamiento en 

plenos anteriores. Ninguna enmienda que prospere puede originar la existencia de un 

presupuesto con déficit inicial, ni disminuir las consignaciones para satisfacer el importe de una 

deuda que se puede asumir.  

La Sra. Alcaldesa en su memoria considera que este presupuesto cumple 

satisfactoriamente con las tres reglas de oro de la literatura financiera. Aporta equilibrio 

financiero, mantiene la regla de seguridad con un fondo de maniobra para el normal desarrollo 

de la actividad pública y una tesorería que garantiza con sus recursos las obligaciones a 

satisfacer. 

Ya, de momento, por lo que sabemos y vemos, tendremos ya un préstamo que pagar 

de 196.000 euros a largo plazo, es decir, ya estamos empeñados y con deuda pública y, según 

sus presupuestos para el 2021 acabaremos con dicha deuda o más. Siempre y cual no haya 

más imprevistos. 

Lo que quiero decir es que no podemos tirar la casa por la ventana porque este año 

que estamos en el 2021, será un año difícil y complicado.  

Sí que es verdad que comenzaremos el año con superávit, pero ojo si tenemos en 

cuenta que el 2020 no se realizó ninguna obra de consideración y no se dieron las oportunas 

subvenciones que el consistorio iba recibiendo es normal que haya superávit. 

En los presupuestos que ustedes presentan en materia de seguridad ciudadana es 

penoso ver que se aumenta la partida y, sin embargo, se marchan Agentes de Policía por unos 

u otros motivos, pero más penoso es ver que escasean medios para desempeñar sus 

funciones.  

Señores Concejales, solo en instalaciones deportivas, en este año 2021, como el 

Polideportivo, el Pabellón, el Campo de Fútbol, sueldo de funcionario, subvenciones deportivas 

a clubs, sufragar competiciones, ayudas a deportistas, etc. se da un montante de 633.000 

euros. Una importante cantidad que bien repartida le vendría bien a toda la ciudadanía de 

Canals para que hiciese el deporte donde mejor gustase, ya que últimamente no se puede 

disfrutar de todas las instalaciones municipales que tenemos por unos u otros motivos. 

Se han incrementado las transferencias a entidades deportivas en un 60 o 70%. Desde 

luego nadie podría decir que nuestro Ayuntamiento está caña en deportes, sino una liberalidad 

inexacta en una localidad como Canals en la que la crisis ha hecho bastante daño. 

El hecho de que hacer deporte constituya un hábito maravilloso por mil razones de 

salud física y mental, no quiere decir que solo pueda desarrollarse desde el ámbito público. A la 

sombra de las instituciones públicas, no suele crecer el comercio, ni la industria, ni la libertad, 

ni el pensamiento, sino la servidumbre y la desdicha. 

También la Concejalía de Deportes podría desviar un poco de sus recursos a la 

Concejalía de Agricultura y Camino, porque el deporte también se desarrolla en todo el término 

municipal y dicha concejalía cuenta con un pequeño presupuesto, para ser más exactos, de 

17.200 euros. Cuando contaba con un presupuesto mucho mayor en 2020, es decir, 2019 

porque era prorrogado de, alrededor de 50.000 y, les han recortado alrededor del 70% al 

presupuesto que ayudaba a los agricultores y reparaba caminos, además de limpiarlos y 

mantenerlos. 
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En cuanto a promoción socioeconómica, la partida aumenta considerablemente, pasa 

de 407.000 euros a 713.000, son 306.000 euros más para el fomento de la ocupación y digo 

ocupación, si hablamos de lo que se ha visto hasta ahora. 

En servicios socio sanitarios, pasamos de tener un presupuesto en 2020 prorrogados 

de 721.000 euros a una elevadísima cantidad en 2021 de 1.057.000 euros, es decir, poco más 

de 335.000 euros.  

Gastamos una décima parte de nuestro presupuesto en ayudar a nuestros 

conciudadanos, cosa que nos parece bien, pero no se nota nada. Porque quejas sobre la 

atención socio sanitaria hay a más no poder y, atendidas, pocas. 

De la empresa pública municipal, limpieza y estampados ya ni hablamos, porque he 

sabido por los informes de intervención municipal, que es una empresa con necesidades de 

inyección continua del presupuesto municipal. Y no hablemos de Juventud, Cultura y Feria y 

Fiesta. 

En Juventud vamos a gastar 115.000 euros en renovar equipos informáticos y ofimática 

en el Centre Jove, un Centre que se abre la pasada legislatura y que ahora tiene que renovarse 

5 años después con una infraestructura de Hardware y Software por valor de 70.000 euros y, el 

resto, 45.000 es para el Centro Cívico de Ayacor, para conectarlo a la fibra óptica del 

Ayuntamiento. ¿Será necesario todo esto ahora, en un edificio sin acabar, con la crisis que 

tenemos encima? Y pregunto yo, ¿no podríamos acabar primero el edificio y después ya lo 

dotaremos de esas infraestructuras? Que hay otras cosas más urgentes. 

En Cultura aumentan el presupuesto casi 18.000 euros, ¿para qué? ¿Para pagar mal y 

tarde las diferentes asociaciones locales, aunque algunos espectáculos dejan mucho que 

desear? Otros de muy buena calidad, pero eso sí, pagar, pagamos tarde y mal. 

Nos gastaremos 181.000 euros en fiestas populares y festejos y feria, más sueldo de 

funcionario, pero dejan un recorte bastante drástico de poco más de 230.000 euros, recorte 

que se destina una pequeña parte a mejorar los contratos de prestación de servicio, cosa que 

aplaudimos, pero que deja mucho que desear y poco más. Pero deja a nuestra ciudadanía casi 

sin feria, después de pasar una crisis sanitaria como la que hemos padecido y sin tener ningún 

tipo de festejo durante poco más de un año.   

Puc continuar? 

Es verdad que, desde el principio de la democracia, ya en boca del propio Pericles, la 

fiesta en sí debe ser un objetivo de la política, como forma de calmar durante unos días, las 

preocupaciones y angustias cotidianas de la vida, de los seres humanos, pero no hay que 

hacer un recorte tan drástico. Hay que pensar que se pueden hacer unas fiestas o feria con 

medidas extraordinarias y sin aglomeraciones. Es un hecho políticamente bueno en sí, pero 

quizá se podría conseguir ese disfrute público, siguiendo igual de intenso, ahorrando en 

algunas partidas y dando más protagonista en estas a las asociaciones de vecinos, 

asociaciones musicales y asociaciones culturales. De hecho, también dejan de lado muchas 

otras inversiones que se tendrán que realizar y otras que ahora no vienen a hacer falta y que 

no voy a enumerar. 

Estamos convencidos de la honradez de todas las personas que componen este 

Ayuntamiento, pero la expresión de esa honradez para la Administración es la rendición 

detallada de las cuentas y, por tanto y, por ello, mi compañera Celia y yo no podemos votar a 

favor de su presupuesto, Sra. Alcaldesa básicamente porque nosotros ni somos de 

Compromís, ni somos de Canals en moviment y nuestros intereses políticos se concretarían en 

un presupuesto distinto y con necesidades adaptadas a nuestra localidad. Ya está. 

La Sra. Alcaldessa manifestant que gràcies Xavi. Em sap molt malament, perquè fins 

fa pocs mesos éreu companys nostres i pareix que estàveu en un altre món.  
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Jo, simplement també aclarir una qüestió, no vaig a entrar a detallar, cadascú que traga 

i es traga la seua conclusió, crec que nosaltres en matèria de pressupostos hem treballat “largo 

y tendido” des del mes de novembre, però si que m’agradaria pel que fa al respecte al tema 

dels sous. No eren un 33, Xavi, eren un 30 i recordem que hi havia una companya que no tenia 

el 30 i, de tres persones de dedicació a 100%, val? El salari de l’Alcaldessa no es el mateix del 

Tinent d’Alcalde i el de, en este cas, Miquel. Per tant, m’agradaria aclarir-ho i també pel tema 

de la Fira i Festes, per favor. 

En una moció, si no recorde malament, se va dir que se retallara. Aclarim-nos per favor, 

aclarim-nos. El poble està esperant el pressupost. El poble està esperant el pressupost, per 

favor, aclarim-nos. 

Com ha dit molt be Mari, crec que ara es moment d’anar totes i tots units. Ja després ja 

vindran els moments de debatre, val? Perquè ens haguera agradat eixe pressupost hagueren 

estat tots els colors, evidentment, com dius, este no es un pressupost ni Compromís ni de 

Canals en moviment, ni del Partit Popular, ni del Grup Socialista, ni de vosaltres. Enteníem que 

era un pressupost del poble i com a tot, de tots nosaltres perquè nosaltres estem representats 

per ells, val? Val, doncs això.  

Però gràcies per la teua aportació. I sé que es un treball que l’has elaborat i també me 

fa molta il·lusió que faces al·lusió a la història i a Pericles, al filòsof. 

Val. Ara si que es el torn de Vicent. Vols dir alguna qüestió? 

Val. Adrià, del Grup Socialista. Quan vulgues.  

El Sr. Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista) manifestant que hola, bona nit 

a tots o bon dia, ja no sé el temps este... 

Vale, vaig a llegir el text que m’ha passat en meu company Toni, val? 

Al nostre parer, el pressupost que avui se’ns presenta te manques a nivell formal i de 

contingut. 

Per una banda i per a nosaltres la més greu, vostés volen endeutar a l’Ajuntament de 

Canals 20 anys després. Que ha passat? 

A més, es contempla el cobrament de les taxes per ocupació del sòl públic, de les 

terrasses de bar, cafeteries i restaurants del poble. Volen cobrar-les després d’haver-les 

suspés fa uns mesos? Volen perjudicar més al sector de l’Hosteleria després de la mala gestió 

de les ajudes al comerç local que han dut a terme? On ha quedat la participació ciutadana a la 

que tant s’excusava Canals en moviment per a votar en contra dels pressupostos de la 

legislatura anterior? 

Un pressupost completament descompensat i que premia descaradament a dos 

regidories, la de Vicent Tornero i la de Miquel Alventosa, abandonant altres tant o més 

importants. 

I amb tot açò, per a que volen un pressupost per al que no contenten amb la majoria 

suficient per a executar-lo? Son conscients que el Govern Municipal actual representa una 

minoria de la població de Canals. Per als Socialistes de Canals creguem que igual que 

pensaven vostés l’any passat i veient que el pressupost tindria la vida útil de 6 mesos, que el 

més convenient seria continuar com fins ara a modificacions de crèdits puntuals.  

Disculpeu que el mòbil s’apaga. 

El més convenient seria continuar com fins ara a modificacions de crèdits puntuals i, 

per tant, votarem no a estos pressupostos i sí a treballar/dialogar.  

Per a nosaltres es el sistema més idoni, ja que no han fet la feina com tocava a 

octubre. La realitat es que la majoria, estat d’oposició i vostés tenen una falta de transparència i 
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participació preocupant. Per tant, que siga el plenari qui fiscalitze i aprove els projectes que 

haja d’executar. L’Equip de Govern donarà major legitimitat i control a les seues accions. No es 

preocupen si es posen nerviosos, el Partit Socialista es un partit responsable i, com podran 

comprovar a continuació, sempre que se’ns proposen inversions o despeses raonables i que 

solucionen problemes de les persones comptaran amb el nostre recolzament. Es moment de 

que treballen i facen el que no han fet en dos anys, tindre humiltat i dialogar amb qui pense 

diferent respectant els seus electors i assumint que vostés no tenen la veritat absoluta, ni son 

infal·libles. 

Vos assegurem que si treballem tots junts, sobretot amb aquells que defenen las 

justícia social, l’Ajuntament funcionarà millor i durà a terme millors actuacions que ajuden a 

millorar la qualitat de vida de les persones. 

La Sra. Alcaldessa manifestant que gràcies Adrià. M’haguera agradat que haguera 

estat Toni, perquè hi han algunes qüestions, també molt breu que... el tema de la taxa crec 

que...de les terrasses, es una excepció d’un any i el tema de que no hem fet la feina com 

tocava, pues doncs estem casi a juny també per intentar negociar i parlar i reunir-nos totes i 

tots. Si no haguérem intentat negociar ni haguérem volgut tindre eixa predisposició, pues jo 

l’haguera..., perdoneu-me per l’expressió, “haguera fet eixa alcaldà” haguera soltat en una 

comissió el pressupost i haguera dit, ale va...  

Ho vam intentar fer de bona fe. Si que es veritat pues que ara jo també recull eixa 

tendida de mà d’intentar consensuar i tornar una altra vegada a trobar eixe punt, no passa res. 

Crec que ara hem d’intentar mirar endavant, però clar, per ahí si que no vull passar, pel tema 

de que no hem intentat negociar ni hem sigut transparents, perquè en el primer moment ens 

vam sentar i dir anem a intentar fer un pressupost de tots els colors, sabent que la negociació 

comporta això, de vegades tensions, de vegades...pues som molts colors, no? Però no ens 

podeu dir que no hem fet la feina com tocava perquè des del mes de novembre vam tendir eixa 

mà en eixies comissions per intentar teixir un pressupost de tots els colors per al poble.  

M’haguera agradat que haguera estat Toni, però evidentment, t’agafe eixe guant i, 

evidentment, per a temes també futurs que son importants per al poble intentem, per favor, 

seure i parlar com a persones i deixar tot i, perdoneu-me per l’expressió, el circ i teatre que 

hem estat fent fins ara, perquè açó... el teatre està en els teatres i la gent ha d’anar al teatre. 

Nosaltres som polítics que intentem millorar la vida de les persones. Bueno, te mire a tu Adri, 

perquè estaves parlant-me. Som polítics que intentem millorar la vida de les persones, per tant, 

anem a intentar fer eixe exercici d’humilitat tots, tots, totes i tots, i anem a intentar reconduir 

esta situació. Jo vos ho pregaria. Es que el poble no s’ho mereix. El poble no s’ho mereix, val? 

Abans també, es que s’ha fet al·lusió dos vegades al crèdit, per tant, si que m’agradaria 

que el Sr. Interventor explicara una miqueta el tema del crèdit, perquè també ens ho va ell 

aconsellar i com es una quantia que no es tan alta i que inclús en este exercici podríem 

alliberar-nos d’ell. Tindràs el micro, Vicente. 

El Sr. Interventor manifestando que, a ver, el presupuesto está cuadrado con una 

operación a un préstamo de 196.000 euros, si no me equivoco. 196.000 o 169.000. 

La Sra. Alcaldessa manifestant que 196.000.  

El Sr. Interventor manifestando que ¿vale? Esa cantidad en los informes de la 

intervención y de la memoria de la Alcaldía, creo que sobre la previsión de ingresos suponía 

una carga financiera del 0.69 o 96%, 0.69% cuando el máximo que se puede endeudar una 

Corporación Local, sin necesidad de pedir ningún tipo de autorización es el 75% y cuando, a 

partir de esa cuantía, ya pidiendo autorización al órgano reductora financiera, que es de la 

Comunidad Autónoma, se puede llegar al 110% hablando siempre sobre los recursos 

corrientes y ordinarios. También es verdad que esa cantidad, que tampoco es una cantidad 

excesivamente grande, que además en este momento en que en este mundo del revés, hasta 

incluso los bancos nos pagan por endeudarnos, que es así, están los tipos de interés 

prácticamente a cero o cero prácticamente, pues no es una cantidad que eso va a suponer un 
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endeudamiento muy grave. Y, con eso y con todo, si a lo largo de la ejecución de presupuesto 

vemos que existen seguramente de otras partidas, siempre se pueden modificar los proyectos 

de inversión con fondos propios y con recursos propios y, si a pesar de todo, como ya se ha 

comentado en las comisiones, se hiciera la petición de ese préstamo, se liquidase el 

presupuesto, aunque las reglas fiscales en este momento están suspendidas, está claro 

también, por otra parte, que la Constitución establece la aplicación de reducción de 

endeudamiento. Si, un dato técnico, la capacidad de financiación resultante de la liquidación de 

presupuesto de 2021, en el que estamos debatiendo en este momento, diera la cuantía, no voy 

a explicar ahora como se obtiene, que sobradamente la dará, dado el importe del préstamo que 

se quiere pedir, automáticamente tendríamos que cancelarlo para el año que viene. Con lo 

cual, otra vez la Corporación volvería a estar a un 0% de endeudamiento. Pero repito, esta es 

una idea que es muy respetable, que la Corporación de Canals se ha puesto como un objetivo 

de no tener ningún tipo de endeudamiento, pero es una cuestión también, quiero decir, otra 

cosa es sobre endeudarse, no endeudarse, pero que no habría ningún problema en lo que se 

llama el apalancamiento financiero, ya que aquí han estado saliendo determinados términos de 

carácter financiero. Ciertamente, vamos a pedir un endeudamiento que nos cuesta 

prácticamente nada de dinero o muy poquito pues, porque no pedir esa cuestión pidiéndoselo, 

sin embargo, apelando pues, por ejemplo, por ejemplo, no quiere decir atributos u otras 

cuestiones por el estilo. La Corporación lo ha decidido así, es una medida respetable. En el 

caso de que se pidiese, vuelvo a repetir, estaríamos en una cuantía de endeudamiento del 

0.69%, no llegaríamos ni al 1%, cuando el máximo que nos podemos endeudar, sin pedir 

ningún tipo de autorización, sería el 75%. ¿He respondido a la pregunta, Alcaldesa? 

La Sra. Alcaldessa manifestant que si, gracias.  

Val, ara passem al torn del Partit Popular. Quan vulgues, Toni.  

El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular) manifestant que bona vesprada.  

Primer que res, agrair les paraules de Mari Carmen. Jo crec que molt hem parlat i molt 

hem debatut i molt s’ha discutit d’aquest pressupost i, jo crec que al cap i a la fi, nosaltres 

sempre hem sigut partidaris de que l’Ajuntament de Canals necessitava un pressupost. Un 

pressupost que hi ha que tindre en compte, que estem a 20 de maig, que està passant pel 

plenari un dia com hui. Que en el cas de que s’aprovara, necessitaria si no recorde mal 15 dies 

d’exposició pública. Si hi haguera alguna al·legació, deuria de tornar a vindre al plenari, 

resoldre l’al·legació i estaríem parlant que possiblement i, en el millor dels casos, aquest 

pressupost podria entrar en vigor en un mes aproximadament. És a dir, hem perdut mig any, 

d’aquest 2021.  

Es veritat que, jo crec, i ho he dit sempre que, tant en el pressupost com en altres 

temes, sempre que se’ns ha demanat opinió, hem intentat fer o donar una opinió crítica, però 

constructiva. 

Com bé han comentat, en les diferents reunions que vam tindre, sobre tot, com molt be 

diu l’Alcaldessa, sobre el mes de novembre i principis de desembre, reunions molt més 

informals on també es van presentar més de forma informal propostes, canvis... Vam debatre 

del mateix, però també hem de dir que un pressupost no es comença a treballar en novembre. 

Un pressupost deuria d’arribar a l’oposició a finals d’octubre, però bueno, al final tampoc es un 

tema important.  

Però bueno, també lo que volia recalcar es que ací s’han perdut molts mesos i jo, 

personalment li ho vaig dir  tant a l’Alcaldessa com a la Regidora d’Hisenda en el que, pel 

nostre grup, vam vore que no hi havia o, la sensació que teníem al nostre grup es que no hi 

havia interés per presentar el pressupost i ho dic per lo següent: Com be hem dit, vam tindre 

varies reunions en el mes de novembre i desembre, però a partir d’aquelles i, si no recorde mal, 

era 5 de desembre, era principi de desembre, hem tingut la comissió de gener, hem tingut la 

comissió de febrer, hem tingut la comissió de març i crec que inclús la d’abril, quatre 

comissions ordinàries en les que cap volta va aparèixer el pressupost, encara que fora per a 
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tindre una reunió de treball o per a presentar-lo, treballar-lo, debatre-lo i fer propostes mateix. 

Si que es deveres que, si no recorde mal, estic diguent-ho de cap, no tinc les dades, en maig 

després del plenari d’abril vam tindre una comissió. Nosaltres, com anteriorment, ens vam 

mostrar predisposats, predisposats a treballar, a fer propostes i, vam presentar un document 

amb 11 propostes que, he de dir-ho, algunes d’elles, pot ser la majoria, han sigut incloses. 

També hem de dir, que s’han inclòs les que entenem, que també eren més fàcils. 

Vam demanar com ha comentat el meu company Xavi, que revisara el tema de 

l’aportació que l’Ajuntament feia a Risoncha. Hem passat de en 4 anys, 3-4 anys 

aproximadament, de no aportar capital extra, podríem dir a Risocha, a necessitar hui, el 2021, 

una aportació de més de 122.000 euros, es a dir, l’empresa municipal de l’Ajuntament 

necessita 10.000 euros mensuals per a poder subsistir.  

Nosaltres vam dir que bueno, que crec... creiem que ja havíem sigut massa 

permissibles en este aspecte. Que ja, en aquell dia, vam acceptar que possiblement 

necessitara possiblement 50.000-60.000. L’any passat més de 90.000 euros. Aquest any ja 

anem pels 122.000. El pròxim any que seran, 150? 200? No ho sabem. Creguem que 

necessitem una solució de calat, una solució que al final done la solució definitiva a lo que avui, 

el nostre grup, entenem que es un problema. Per tant, lo que vam demanar es que s’ajustaren, 

que revisaren i que es rebaixara aquesta quantia de 122.000 a 60.000 que era lo que en 2019 

hi havia en el pressupost. 

Aquesta proposta no es va admetre. Després vam fer una altra proposta, relacionada 

amb el préstec de 196.000 euros i, estic totalment d’acord amb Vicent. Que son 196.000 amb 

un pressupost de 10 milions? I també estic d’acord amb Vicent. En l’Ajuntament de Canals, 

bueno, tots els Ajuntaments, sense demanar permís a ningú es poden endeutar fins a un 75%. 

Entonces, si puguem endeutar-nos fins a un 75%, si casi no es paga res, pues no sé, no 

demanem 196.000, demanem 7 milions d’euros que puguem demanar.  

Entenguem que, al final, no es la quantia, es el fet. Entenguem que si no se tenen, 

pues no se gasten. Es així de senzill. Creguem i vam demanar, que s’eliminara este préstec. I, 

per a nosaltres enteníem que era una cosa relativament senzilla. Era tan fàcil com revisar el 

pressupost i vore partides, per valor de 196.000 euros i reduir les mateixes. Que esta proposta 

tampoc es va admetre.  

Jo crec que ja portem molts anys en el que qualsevol que siga l’equip de govern o el 

color de l’equip de govern que està governant al nostre municipi, que som els primers que eixim 

en la premsa i que ens enorgulleix dir que l’Ajuntament de Canals te un deute zero. Per tant, el 

que vam demanar es que s’intentara o que s’obviara la contractació d’aquest préstec i, per tant, 

pues que es buscara altres mecanismes. 

Després, a arrel d’algunes propostes que havíem presentat en alguns plenaris, pues 

vam demanar pues que s’incrementara la partida destinada a material i equipament en els 

Centres Culturals que va ser admesa. Una altra per a material no inventariable esportiu, que 

també va ser admesa. Després vam demanar que els convenis de les bandes de música es 

veieren incrementats i, açò es una raó, jo crec que al final, independentment de la situació de 

pandèmia que vivim o que s’ha viscut els últims anys, jo crec que les bandes de música, son 

associacions molt importants del nostre poble, que si que es deveres que al pressupost hi ha 

una partida de conveni de 15.000 euros i després hi ha una altra partida d’un contracte de 

prestació de servici, que al final també recau en les mateixes i que, al final, reben una quantia 

important. Però jo crec que es de llei, pues al final, a tots ens agrada quan anem als pobles i 

vegem a la nostra banda de música. O jo, per exemple, quan hem pose l’Alqueria Blanca i, al 

final de l’esquetx inicial que apareix dins la foto de la banda de música de Canals, a tots ens 

enorgulleix. Es un punt important del nostre poble i, per tant, el que demanàvem era que se 

siguera apostant per aquestes associacions i, per tant, que s’augmentara el conveni. No el 

contracte de prestació de servicis, sinó que el conveni, que es una ajuda directa a les mateixes. 

Bueno, vam debatre que si era... nosaltres vam proposar 26.000 que era el que hi havia al 

2015. Vam debatre que si eren molts diners, que si després les associacions no podien 
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justificar la quantia. Finalment, parcialment, s’ha admés la mateixa, la proposta i finalment no 

son 15.000 o no s’inclou en aquest pressupost 15.000, sinó 20.000 euros. Entenem que s’ha fet 

un esforç, però no es al 100% el que nosaltres demanàvem. 

Després, demanàvem també que s’augmentara la subvenció a les altres associacions 

culturals, perquè al final sempre parlem de les bandes de música, son les més importants, però 

després ja moltes i moltes o hi han diferents associacions dins del nostre poble, com son 

AFCA, l’Associació Fotogràfica de Canals, l’Associació Cultural Pebrella, Les Ames de Casa, el 

Cor Calixti, Els Xirimiters, Club de Danses Canyamars, l’Associació Cultural de les Sevillanes 

de Canals... Que totes elles, únicament, tenien al pressupost 10.000 euros, per tant, el que ens 

ve a tocar o l’adjudicació que es sol tocar es al voltant entre els 600 i 1.000 euros a cadascuna 

d’elles.  

Entenem que aquesta ajuda que deu ser important, deu ser superior i, per tant, el que 

proposàvem era duplicar-la i arribar fins als 20.000 euros. I aquesta, hem d’agrair que també es 

va atendre i per tant, en la que proposta que hui porten de pressupost la quantia està en 20.000 

euros. 

Després vam parlar també d’associacions esportives, també li vam demanar que 

passaren de 115.000 a 165.000-180.000 que es el que va haver com a màxim en el 2015. 

Finalment, s’han inclòs en 50, més les 18.000 de l’ajuda extraordinària que també vam 

demanar en un plenari per a associacions en competicions autonòmiques, nacionals o 

internacionals. 

També vam demanar que s’ajustara la subvenció a institucions/associacions soci-

sanitaris. L’any passat van rebre 35.000, aquest any, no sé perquè teníem 26.000 al pressupost 

i el vam demanar que tornara o que fora igual a la de l’any anterior. Aquesta també va ser 

admesa.  

Després hi havia una ajuda de... que deia el títol “Ajuda humanitària i d’emergència” 

que, normalment apareixia amb una quantia molt xicotiua de 3.000 euros i aquest any, vam 

vore o es vam sorprendre que hi havia una quantia de 108.000 euros. La proposta que fèiem 

era que part d’aquestos 108.000 euros pues que es destinaren a cobrir totes les subvencions o 

totes les modificacions que havíem anat proposant en punts anteriors. 

Finalment, crec que la partida s’ha eliminat per complet. Ja dic, nosaltres no 

demanaven que s’eliminara sinó que s’utilitzara part de la quantia que hi havia destinada en 

aquesta partida per a poder cobrir tot el que abans havíem demanat, perquè jo crec que es 

important també recalcar que nosaltres demanem i diguem també d’on ha d’eixir esta quantia, 

que al final, jo crec que com be ha dit la Regidora d’Hisenda, hem augmentat 200.000 euros, si 

no recorde mal, la part de Benestar Social, les partides de Benestar Social. Hem augmentat 

promoció soci-econòmica també 200.000 euros, també si comparem el 2019. Però hem de 

tindre en compte que el 2019 teníem un pressupost de menys d’un milió d’euros del que teníem 

enguany. 

Per tant, clar si es que s’han augmentat totes les partides, perquè es que s’ha 

augmentat un milió d’euros el pressupost. Per tant, per poc o per molt, totes les partides s’han 

vist incrementades.  

Després, en la proposta número 10, portàvem o demanàvem l’eliminació de les partides 

de concessió del Bar del Poliesportiu i concessió del Bar del Mercat Municipal, ja ho vam 

explicar, no perquè no vulguem que isquen, sinó perquè estem, com ja hem dit al principi, a 20 

de maig i la cosa, de moment, no pinta be. Per tant, lo que nosaltres vam demanar es que com 

no se sabia ni quant anava a eixir, ni quina anava a ser la seua quantia d’adjudicació, ni si 

finalment s’anava a adjudicar o no. El que demanàvem era que s’eliminaren aquestos 

ingressos, que poden produir-se o no poden produir-se i que en el cas de que isca la concessió 

d’algun dels dos serveis, tant del Poliesportiu com del Bar del Mercat, que ens alegraria, pues 

que en eixe moment es vera quina es la quantia final que s’ha de recaudar aquest 2021 i que 

es dotara la partida, tant d’ingressos, com de despeses. 
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I, per últim, i jo crec que la més important. Jo crec que al final, com ja he dit fa un 

momentet, l’Ajuntament de Canals te un pressupost de 10.100.000 euros, però també es 

deveres que d’eixe 10.100.000 euros un 44%, és a dir, més de 4.400.000 euros van destinats a 

les despeses de personal, als sous dels funcionaris i, per tant, es una quantia en la que, sigam 

sincers, políticament poc tinguem que pintar. Després tinguem casi 4 milions d’euros també en 

el capítol 2. Moltes d’elles son partides compromeses, pagar la llum, la basura, la neteja del 

carrer... és a dir, que per molt que vulguem retallar-ho, que vulguem disminuir aquestes 

partides, també es molt limitat el que políticament se pot fer sobre les mateixes. 

I, per tant, al final, podríem dir que queden dos partides, el capítol 4, que es el de 

subvencions o ajudes i, el capítol 6, que es el de inversions. I ahí, en eixe capítol d’inversions, 

en el capítol 4 ja ho havíem comentat en el punt anterior, en el capítol d’inversions el que vam 

vore es que hi havia una bona quantia, si no recorde mal, es un milió d’euros o un poquet més i 

el que nosaltres vam considerar que creguem que es un dels capítols que, sent sincer, es el 

que realment deguem treballar conjuntament, perquè al final son les inversions, les millores, les 

actuacions que aquest 2021 es deurien de fer per a millorar els serveis, la qualitat de vida i, al 

final, les infraestructures del nostre poble. I ho vam dir en la comissió, la nostra proposta era 

eliminar o canviar tant la partida de renovació d’equips informàtics i d’informàtica del Centre 

Jove i equipaments que es un centre relativament nou i, la fase 2, podríem dir, no? Per que ací 

posa “Plan de Inversión Habilitación d’Escola d’Adults Francisca Alventosa” de 363.000 euros.  

Jo crec que quan per allà pel 2018, va vindre aquesta proposta de l’antic equip de 

govern, nosaltres ja vam dir que creiem que no era... que enteníem que no era el lloc idoni i 

que possiblement estàvem fent una inversió que no anava a ser del tot bona. En aquell 

entonces ja el nostre Ajuntament va destinar més de 300.000 euros que, inclús la Regidora 

d’Urbanisme quan en uns dels plenaris ho vam comentar i vam traure el total tant del que 

s’havia gastat com el que necessitàvem per a acabar-ho es va quedar fins sorpresa. Vull dir, al 

final, son molts diners el que s’ha destinat o el que es te que destinar per finalment tindre 

l’escola d’adults en aquest edifici.  

Nosaltres creguem que al final, com be va dir l’Alcaldessa, no anem a deixar obres a 

mitges. Totalment d’acord. Però també li van dir que enteníem que des del nostre grup també 

hi havien necessitats més urgents i el que nosaltres vam proposar es, en aquestos més de 

470.000 euros, era fer una remodelació del mercat, El Mercat Municipal, on molta gent, molta 

gent major, gent jove, diàriament, el dissabte de matí, el divendres va a comprar la seua 

verdura, la seua carn, el peix, les mones... Al final, jo crec que es un punt important es, al final, 

jo crec que ha sigut sempre i esto no es una crítica de este equip de govern. Jo crec que de 

molts anys enrere, sempre hem anat fent parxe en aquest edifici per intentar fer-li un llavat de 

cara. Intentar que l’associació de venedors o els venedors que hi han al mercat, que cada 

vegada son menys, pues al final, tindre-los un poc contents. Però jo crec que es el moment 

d’apostar per aquest servei, per aquest edifici. I el que demanem era... sabem que hi ha un 

estudi que s’ha fet o hi ha un projecte a molt alt nivell de lo que podria costar remodelar aquest 

edifici que estava al voltant de 400/450.000 euros i, per tant, el que nosaltres demanàvem era 

que aquest any s’apostara pel mercat i que es destinara estos 460.000/470.000 euros que fan 

falta a remodelar el Mercat Municipal de Canals que tant  ho necessita. 

Aquesta, i hem sap molt greu, pot ser que siga la proposta que més mal hem sàpiga 

que no s’haja admés. Per tant, jo crec que si, hem treballat, part de les nostres propostes s’han 

admés, però jo crec que si el que se pretén o el que es vol es que el nostre grup definitivament 

recolze un pressupost per a 2021, jo crec que falta un poc més. I me sap greu, eh? I no penseu 

que... hem fet varies reunions el nostre grup per revisar tant les propostes que vam fer com la 

contestació que vam rebre i un poc per vore si finalment quina era la decisió que prenien. I 

sabent-ho molt mal, tinc que dir que hui el vot del nostre grup serà contrari a aquest 

pressupost. 

La Sra. Alcaldessa manifestant que hem quede sense paraules, Toni, perquè de fet 

eixa reunió va ser extensa i crec que moltes de les coses que tu has dit com el tema del Mercat 

Municipal no te vam dir que no, en ningun moment. 
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L’equip de govern sabem be també que el Mercat es un dels edificis que s’ha de 

remodelar, però de manera íntegra, però te vam dir que perfectament podríem incloure’l en el 

Pla d’Inversions futur, no hi ha ningun problema, si tenim el projecte. Però si que entenem que 

si que tenim eixes obres per acabar com el Centre Social d’Aiacor, l’Escola d’Adults que també 

no oblidem que hi ha una comunitat educativa i un alumnat que li se va dir en el seu moment 

que anaven a tindre eixe edifici. Per tant, deixar eixe edifici ara a mitges... Tants edificis 

tinguem ara a mitges, per favor. Jo crec que el que hem de fer es acabar el que tenim i 

començar amb els projectes. Tal vegada, eixos edificis o eixos projectes no son els de este 

equip de govern, clar que no, però jo... entenem que hem d’acabar-los i després començar-ne 

de nous. I en ningun moment te vam dir en eixa explicació que te vam passar i te vam raonar, 

també ho enteníem, però acabem l’edifici Francisca Alventosa i comencem en el del Mercat, 

per que no, clar que sí. En ningun moment vam dir que no. 

El tema de Risoncha ho vam explicar, crec, i no m’agrada apel·lar a la pandèmia, però 

hem deixat de pas el tema de la pandèmia. Clar que s’han muntat i hem hagut de fer més 

traspassos, de 6 hores estan a 8 hores, perquè han de desinfectar contínuament edificis com 

l’Ajuntament, les escoles amb els menjadors, etc., etc.  

Saps que estem i en breu ens reunirem. Saps que estem, Vicent, sobretot i jo, i el 

Secretari i jo, amb un informe de viabilitat per a segregar les dos activitats. No me val això que 

has dit no, perquè a l’any que ve serà més i a l’altre més, no. Per que la idea de l’equip de 

govern es que siga menys cada vegada més. I deixar-ho ben organitzat per als que puguen 

vindre després, evidentment. 

Ací, l’equip de govern no es fem nosaltres i els que vinguen després ja s’encolomaran 

els melons, no. 

Per a que la gent que vinga després també ho puga tindre de manera organitzada. I en 

Risoncha hem de posar moltes coses i organitzar molt. Moltíssim i estem caminant i ho saps, 

Toni, t’ho vam explicar. Per tant, no me val tampoc ara que me faces... 

Jo entenc que el plenari, mireu, jo entenc que el plenari es un moment en el que ens 

estan veient, ens escolten a la radio i, evidentment, vosaltres heu de fer política, perquè no 

deixem de ser polítics, però ostres... anem a ser legals, anem a ser legals, de veritat. 

Jo entenc i reitere i quan me digueu faig així en el cap, quan digueu: estem a 20 de 

maig en el pressupost per a aprovar, clar que sí, clar que sí.  

Igual haguera tingut que fer com s’ha fet sempre, soltar en una comissió el pressupost 

d’Alcaldia i ahí el teniu.  

Quan has dit que l’hem portat ara, també m’ha agradat i m’agradaria també fer al·lusió 

a la feina que ha fet Mari Brú, perquè després d’eixes comissions, que n’he vam fer 5, Mari Brú 

després fa una ronda de cridades, per a vore si... Ella pues això, tenia il·lusió de vore si se 

podíem sentar i se podien proposar. Per tant, ací... que hem pecat de buenismos? O de 

buenos, no? o de buenas.  

Pues tal vegada, pues haurem de començar a fer política de la de veritat, que es la que 

no ens agrada. 

Jo soc una política de poble, a mi la política de la Diputació i la Conselleria, a mi això... 

per a ells. Entenem que ací som tots i totes filles del poble i ens veiem i després quan jo acabe 

m’agradaria vindre, saludar-vos i si fa falta un café fer-nos-lo. Però entenc que, bueno, que 

seguim una altra vegada posant pals a les rodes. Estem en una situació, i no volia traure-la, 

molt complicada en l’equip de govern, molt complicada. La gent ens fa creus de la situació en la 

que estem ara i hem callat la boca i ens hem sentat, es que no sé que voleu, de veritat. No sé 

que voleu. No sé que voleu. Tal vegada, nosaltres ja heu reiterat que tenim la minoria, feu el 

que cregau, feu el que cregau. Es que açò es al·lucinant. Perdoneu-me. Perdoneu-me.  
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La Sra. Badía Ferri (del Grup Municipal Canals en Moviment) manifestant que Mai, puc 

dir una cosa?  

La Sra. Alcaldessa manifestant que sí, per favor. Clar que si.  

La Sra. Badía Ferri manifestant que si, jo acabe enseguida. Estic sentint esta nit, 

bueno... ja ho he sentit, ho he escoltat en moltes ocasions, que parleu sempre de que estem en 

minoria, de que tinguem que ser conscients de en quin punt estem, com conscients. En algun 

moment si hem tingut un poquet de “subidón” per voler treballar pel poble i heu estat vosaltres 

encarregats de baixar-nos enseguida a la terra, explicar-nos ben be on estem, en la minoria. 

Esteu fent uns atacs que ja aneu rosant lo personal i jo vos convide també a si cregueu que 

aneu a fer-ho millor que nosaltres, ajunteu-me, sumeu la majoria. Feu-ho millor que nosaltres. 

El Sr. Tornero Soriano (del Grup Municipal Canals en Moviment) manifestant que res, 

a vore, bona nit. Un poc... xicotet, però un repàs per tot lo que s’ha dit. Començant pel discurs 

de Xavi que, amb tot el respecte, rosa un poc la desvergonya, perquè tornar a parlar ara del 

tema dels sous, Xavi, bueno... que vols que et diga? I el tema de la fira, pues si la fira... no va 

ser una proposta de l’oposició votada també per part vostra? No sé, igual hi ha que preparar-se 

les coses millor i igual quan estem escrivint el nostre discurs, reflexionar-lo i vore que es el que 

estem dient. 

Després, un poc també per al·lusions. Respecta al que ha dit Adrià en l’escrit de Toni 

Orea. Canals en moviment no havia votat mai uns pressupostos, entenc que es referiu a 

Reiniciem. Reiniciem mai va votar en contra en ninguns pressupostos. Hi ha que fer revisions 

del que passa i de la realitat. Reiniciem es va abstindre 3 vegades als pressupostos, entre ells 

els presentats per Toni Orea, en els quals nosaltres fèiem el deure i els presentàvem les 

propostes i no n’acceptava cap. Tot i això, ens absteníem, per facilitar l’aprovació dels 

pressupostos, perquè evidentment hi han coses que ens agraden més i altres que menys, però 

facilitàvem la seua aprovació i vam votar a favor dels últims, en els quals si que es van 

acceptar moltes de les nostres propostes. També en el discurs parla de les Regidories de 

Vicent Tornero i Miquel Alventosa. Crec que hi ha que tindre més respecte. Regidories, ni 

Miquel ni jo som propietaris de cap Regidoria, les regidories son de tot el poble, son vostres 

també per a quan les vulgueu. Jo porte, en el meu cas, m’encarregue de treballar en unes 

regidories i Miquel en unes altres, Hilzonde en unes altres, Mai en unes altres, Mari en unes 

altres, Clara en unes altres i Vero en unes altres, però ningú som propietaris de les regidories i 

crec que tinguem que tindre més respecte per les regidories, per la gent del poble i pel que fem 

tots i totes. 

Després, respecte al que també ha dit Toni Pérez, jo no entenc que hem perdut un mig 

any. Ho vaig dir en la comissió. Hi ha maneres i maneres de treballar. Nosaltres des de 

novembre els vam passar uns pressupostos. Primer uns pressupostos que es podien treballar 

des de zero, no es que l’oposició va dir clarament que no anava a fer-ho, que creia que no era 

la seua tasca. 

Després uns pressupostos que faltava quadrar-los afegint IVA, despeses, afegint 

ingressos, quadrar els pressupostos que es del que es tracta al fi i al cap. L’oposició també va 

dir que no anava a fer-ho, que això era tasca del Govern quadrar els pressupostos. Quan 

quadrem els pressupostos, es presenten i se’ns diu que ja se’ns passaran les propostes. 

Passen els mesos, passa el temps i finalment es presenten les propostes i, finalment, caiguem 

en la trampa, com ha dit la meua companya Mai, hem pecat de bonistes i tant. Hem caigut en la 

trampa, en una trampa que ells tenen molt bé treballada. Que s’han treballat molt be, però que 

al final pues... acaba sent pues una actitud pues això... irresponsable, covarda. Perquè si de 

veritat cregueu que no ens donen els números, crec que s’ha repetit molt, vosaltres teniu 

números suficients, vosaltres teniu propostes prou similars, una actitud unànime respecte al 

que estem fent, ho teniu molt fàcil i a demés pel poble segurament, com vosaltres digueu, es 

millor. Doncs, sumeu, nosaltres ens fem a un costat, agafeu el govern del poble i es poseu a 

treballar. El que no podeu fer es el contrari. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que Toni Pérez.  

El Sr. Pérez García manifestant que breu. 

La Sra. Alcaldessa manifestant que en la teu a intervenció acabem ja. Ja anem a 

passar que tinguem altra feina. 

El Sr. Pérez García manifestant que seré breu. Al final, jo també senc coses, que 

també pues... de vegades dic: on estem? Jo, al final, pareix que ací els únics polítics o regidors 

de poble pareix que siguen els que estan hui a l’equip de govern. Ací a l’oposició som tots 

Diputats, Senadors i Ministres. Estem ací perquè vulguem arribar molt lluny. Si l’Alcaldessa 

pensava això de nosaltres, jo crec que també està molt equivocada.  

També se’ns diu que ací, al final, només fem que posar pals en les rodes, que han 

caigut en la trampa que, per tant, eixa trampa entenc que l’hem posat nosaltres, per tant, som 

uns tramposos. Se’ns titlla de covards i al final, jo crec que si jo estiguera en la seua posició 

possiblement tampoc m’agradaria que no m’aprovaren un pressupost, però jo crec que arribat a 

este punt, entrem en l’apartat de la pataleta, val? Com no tinc lo que he conseguit, pues 

entonces comence a atacar als que tinc enfront de mi. Jo, també m’agradaria per un comentari 

que he fet, perquè sempre ho dic, eh? Jo crec que quan algú en aquest plenari diu que rep 

atacs personals o que hi ha persones en l’oposició que tenen personalismes o coses d’este 

estil, a mi m’agradaria que no es tirara la pedra i s’amagara la ma. Diga qui ha fet... perquè jo 

crec que en la meua intervenció he sigut totalment educat, he tingut un to de veu entenc que 

pacífic, no m’he clavat en ningú, per tant, els cinc que estem ací, perquè he parlat jo, però 

represente als cinc del grup del Partit Popular, ni fem atacs personals ni tinguem personalismes 

en ningú, per tant, m’agradaria que quan es fa eixe tipus d’acusacions es diga qui ha fet l’acte. 

La Sra. Alcaldessa manifestant que un moment, ara parlaràs Hilzonde. Entenc, jo no 

ho he dit, però pues entenc que quan se diuen atacs personals i te done les gràcies per la 

intervenció que has fet, no es d’això. No sé si recordeu el passat plenari i si no li ho recorde ací 

a la gent. Nosaltres estem sense sou ni dedicació des del mes de l’1 d’abril, si això no son 

atacs personals que vinga algú i m’ho explique, perquè son atacs personals, perquè estem 

sense retribució, que per a la gent que no ho entenga, es que no tenim... Arribem a final de 

mes i no tenim. Estem treballant per l’amor a l’arte i pel poble, efectivament. Fins quan? No ho 

sabem, fins que igual vostés vulguen, no? Això es posar pals a les rodes o no es posar pals al 

es rodes, Toni? Pareix mentira que tu m’ho digues. Pareix mentira que tu m’ho digues. I, de 

veritat, vull parlar-te en educació, perquè sempre has sigut molt educat en mi, sempre. I 

perdona si munte un poquitiu de... perquè es que es una sensació, es una situació que estem 

passant surrealista. Jo no volia entrar en este tema en una qüestió tan important com son la 

dels pressupostos. No t’he dit en ningun moment que tu vages al Senat ni res, simplement som 

polítics de poble.    

El Sr. Pérez García manifestant que jo en cap moment he parlat dels sous, ni he parlat 

de... 

La Sra. Alcaldessa manifestant que ja, però no, quan has dit que no ens hem clavat en 

qüestions personals, jo t’apunte que sí. Un moment, un moment. 

El Sr. Pérez García manifestant que considere Mai que això no son atacs personals. 

La Sra. Alcaldessa manifestant que llevar-nos la dedicació i el sou, Toni? 

El Sr. Pérez García manifestant que no, no. 

La Sra. Alcaldessa manifestant que no? Te recorde que estem a 20 de maig i encara 

no tenim sou ni dedicació i que estem venint igual. T’ho repetisc? I que vosaltres vau alçar el 

braç. Ací tota l’oposició va anar en colla. Igual com estem veient ara açò. No entenem res. 

El Sr. Pérez García manifestant que t’ho dic igual que te vaig dir en la reunió que vam 

tindre informal. Es vital que treballeu sense els sous?. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que si, no, no, no. 

El Sr. Pérez García manifestant que si no presentem una proposta de... 

La Sra. Alcaldessa manifestant que no, no, no, no. Estàs equivocat, perquè jo vaig 

vore la moció de quatre punts s’esmenen dos i solament queda l’1, que es que “se lleve y se 

apruebe el presupuesto y el último, que se lleve a cabo por vía... bueno, por...” Per tant no fa 

ninguna al·lusió a dedicacions, vale? Es van esmenar i es van retirar dos punts. I el primer punt 

era, que “se lleve el presupuesto y se apruebe”, per tant, el pressupost no s’aprova, per tant, 

vosaltres voleu que seguim sense dedicació ni retribució, per això estem venint a treballar. A mi 

me dol el poble, a mí, me dol el poble.   

El Sr. Pérez García manifestant que tu tens a la mà al Secretari. Que faça un informe i 

que diga lo que necessiteu per a tornar a cobrar. 

La Sra. Alcaldessa manifestant que home, no, no. El punt posa que se lleve a mesa y 

que se apruebe. Vale i jo t’agafe perquè entenc que me dones un consell. I jo t’agafe el guant i 

ho mire, però te puc assegurar que el tinc molt ben llegit i no posa això. De quatre punts 

s’esmenen dos i queda el “a” i el “d”. I el “a” es “que se lleve y se apruebe el presupuesto”. Per 

tant, pues vale. Digues, digues. 

La Sra. Badia Ferri manifestant que si, justament me referia a això. Sé que has parlat 

be, només faltava que ací també ens faltarem el respecte a l’hora de parlar. Has parlat 

respectuosament i només faltava, sap s? Me referia justament al tema de les retribucions. 

Nosaltres estem ací treballant i com una frase que hem dit tots es que estem ací tots, vosaltres, 

el Partit Socialista, també en un ple ho va dir, tots, tota la persona que treballa ha de cobrar. 

Estem venint a treballar, estem complint amb més de les hores de la dedicació, perquè 

vosaltres que heu sigut Regidors i Regidores en algun moment sabeu que al final la dedicació 

es algo que mai se complix i estem venint sense cobrar. Això es un atac personal. I també una 

altra cosa que m’agradaria aclarir, es que me dona la sensació hui, que se voten moltes 

mocions sense a penes lectura, perquè he vist dos intervencions ja que no se sap ben be lo 

que s’està votant. 

La Sra. Alcaldessa manifestant que val, aleshores, anem a passar a la votació, val? 

 
. . . 

 
 No produint-se altres intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits 
la proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 7, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª 
Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz, Dª Verónica 
Ferri Fayos i Dª Maria Carmen Brú García (del Grup Municipal Compromís per Canals); Dª 
Hilzonde Neus Badia Ferri  i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Canals en 
Moviment); Vots en contra: 9,  corresponents als Srs./Sres D. Francisco Lopez Trigueros, D. 
Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa 
Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló 
Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Abstencions: Cap. 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple no aprova la proposta de l’Alcaldía de Presupost 
General exercici 2021. 
 
 
 

2. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 10/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002191). 
 

 Es dóna compte de la Proposta d’acord de la Alcaldía que va ser dictaminada 
favorablement per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Especial de Comptes, en 
sessió celebrada el dia 13 de maig de 2021 (Minuta 6/2021), i que se sotmet a votació en el 
present punt. 
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. . . 
 

No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª 
Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz, Dª Verónica 
Ferri Fayos i Dª Maria Carmen Brú García (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. 
Francisco Lopez Trigueros, D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª 
Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez  (del Grup Municipal Popular); Dª Inés María 
Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus 
Badia Ferri i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria 
Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots 
en contra: Cap ; Abstencions: Cap. 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent 
ACORD: 
 

“ANTECEDENTS 
 

 I.- Memòria justificativa de la necessitat de realitzar la despesa a l'exercici i de la 
inexistència o insuficiència de crèdit en el nivell en què estiga establida la vinculació jurídica. 
  
 En dita memòria es detallen les aplicacions afectades per la modificació 
proposada com a expedient de modificació del Pressupost núm. 10/2021, que adopta la 
modalitat de Crèdits Extraordinaris i suplements de crèdits, i que es proposa finançar amb el 
RTGG líquid procedent de la liquidació del pressupost 2020. 
 
 

II.- Vist l’Informe favorable d'Intervenció. 
 

FONAMENTS JURÍDICS 
 

 A)  L’article.168.1 del TRLRHL disposa que el Pressupost de l'Entitat local serà 
format pel seu president i a ell haurà d'unir-se la documentació assenyalada en el mateix 
article. 

 
 B)  Els articles 168.4 del TRLRHL i 18.4 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
estableixen que el projecte de Pressupost General, informat per la Intervenció i amb els 
annexos i documentació complementària, serà remés al Ple de la Corporació per a la seua 
aprovació, esmena o devolució. 

 
 C)   Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera. 

 
 D)  De conformitat amb l'art. 169 del TRLRHL, aprovat inicialment el Pressupost 
general, s'exposarà al públic, previ anunci en el butlletí oficial de la província,  per 15 dies, 
durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. El 
Pressupost es considerarà definitivament aprovat si al final del període d'exposició no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, es requerirà acord exprés pel qual es 
resolguen les formulades  i s'aprove definitivament el Pressupost. 
 
 E)  Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del 
Títol VI, de la Llei 39/1998, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria 
de pressupostos (articles 34 a 38) i les Bases 6a i 7a de les d'Execució del Pressupost vigent. 

 
 

 En virtut de quant antecedeix, l'Ajuntament Ple acorda: 
 
 Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 10/2021, amb 
càrrec al romanent líquid de tresoreria, conforme al següent detall: 
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PROPOSTA MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 10/2021 SUPLEMENTS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS 

Codi Descripció Import Tipus 

11 17100 62100 Actuació en el llac dels ànecs del Gorg de l'Omet. 25.000,00 CE 

12 31100 63200 Adequació centre de recollida d'animals. 9.010,93 CE 

25 93301 22706 
Altres estudis tècnics (Depuració de bens: Aula de 
Natura, Tira del Rei, Gorg de l'Omet) 

15.000,00 
CE 

45 17200 21000 Neteja i manteniment Riu Sants 3.000,00 SC 

45 17200 21002 Senyalització senders 2.500,00 CE 

45 93302 63700 Intervenció en PNM Cinc Germans. 50.000,00 CE 

 TOTAL: 104.510,93  

 

     

FINANCIACIÓ SUPLEMENTS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS  
  

Codi Descripció Import 

87000 

Romanent de 
Tresoreria per a 
despeses generals  104.510,93 

      

  TOTAL 104.510,93 

     
 
 Aquest expedient es mantindrà vigent encara que s’aprove el pressupost municipal 
per a 2021. 
 
 Segon.- Ordenar l'exposició pública del present acord mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província, per termini de quinze dies, a l'efecte de que els interessats 
puguen formalitzar les reclamacions que estimen convenients en defensa dels seus legítims 
interessos. 
 
 L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per 
a resoldre-les i aprovar definitivament.” 
 
 

3. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 11/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002192). 
 

 Es dóna compte de la Proposta d’acord de la Alcaldía que va ser dictaminada 
favorablement per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Especial de Comptes, en 
sessió celebrada el dia 13 de maig de 2021 (Minuta 6/2021), i que se sotmet a votació en el 
present punt. 

. . . 
 
 No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 7, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª 
Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz, Dª Verónica 
Ferri Fayos i Dª Maria Carmen Brú García (del Grup Municipal Compromís per Canals); Dª 
Hilzonde Neus Badia Ferri  i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Canals en 
Moviment); Vots en contra: 2,  Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del 
Grup Municipal Socialista); Abstencions: 7, corresponents als Srs./Sres D. Francisco Lopez 
Trigueros, D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i 
Dª Josefa Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); Dª Maria Celia Bononad Martínez 
(regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit). 

 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent 
ACORD: 
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“ANTECEDENTS 
 

 I.- Memòria justificativa de la necessitat de realitzar la despesa a l'exercici i de la 
inexistència o insuficiència de crèdit en el nivell en què estiga establida la vinculació jurídica. 
 
 La modificació proposada com a expedient de modificació del Pressupost núm. 
11/2021, que adopta la modalitat de suplements de crèdits, presenta el següent detall, i es 
proposa finançar-la amb RTGG líquid resultant de la liquidació del pressupost 2020. 
 

CODI ECONOMIC       

Org. Prog. Econ. Descripció Import Tipus 

            

10 92310 12004 Aux. admtiu. per a Padró 23.000,00 SC 

34 32620 13100 Augment de dedicació del professorat EPA 7.531,48 SC 

34 32620 16000 Seg. Social increment EPA 3.668,00 SC 

34 32610 13100 Psicopedagog (Gabinet Psicopedagògic Municipal) 11.307,69 SC 

34 32610 16000 
Psicopedagog (Gabinet Psicopedagògic Municipal). Seg. 
Soc. 

3.392,31 
SC 

41 15100 12000 Increment dedicació Enginyer Tècnic Industrial. 18.105,00 SC 

41 15100 16000 Increment dedicació. Enginyer Tècnic Industrial. Seg. Social. 5.975,00 SC 

   
TOTAL   72.979,48 

  
II.- Informe favorable d'Intervenció. 
 

FONAMENTS JURÍDICS 
 

 A)  L’article.168.1 del TRLRHL disposa que el Pressupost de l'Entitat local serà 
format pel seu president i a ell haurà d'unir-se la documentació assenyalada en el mateix 
article. 

 
 B)  Els articles 168.4 del TRLRHL i 18.4 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
estableixen que el projecte de Pressupost General, informat per la Intervenció i amb els 
annexos i documentació complementària, serà remés al Ple de la Corporació per a la seua 
aprovació, esmena o devolució. 

 
 C)   Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera. 

 
 D)  De conformitat amb l'art. 169 del TRLRHL, aprovat inicialment el Pressupost 
general, s'exposarà al públic, previ anunci en el butlletí oficial de la província,  per 15 dies, 
durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. El 
Pressupost es considerarà definitivament aprovat si al final del període d'exposició no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, es requerirà acord exprés pel qual es 
resolguen les formulades  i s'aprove definitivament el Pressupost. 
 
 E)  Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del 
Títol VI, de la Llei 39/1998, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria 
de pressupostos (articles 34 a 38) i les Bases 6a i 7a de les d'Execució del Pressupost vigent.  

 
 

 En virtut de quant antecedeix, l'Ajuntament Ple acorda: 
 
 Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 11/2021, amb 
càrrec al romanent líquid de tresoreria, conforme al següent detall: 
 

CODI ECONÒMIC       

Org. Prog. Econ. Descripció Import Tipus 

10 92310 12004 Aux. admtiu. per a Padró 23.000,00 SC 
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34 32620 13100 Augment de dedicació del professorat EPA 7.531,48 SC 

34 32620 16000 Seg. Social increment EPA 3.668,00 SC 

34 32610 13100 Psicopedagog (Gabinet Psicopedagògic Municipal) 11.307,69 SC 

34 32610 16000 
Psicopedagog (Gabinet Psicopedagògic Municipal). Seg. 
Soc. 

3.392,31 
SC 

41 15100 12000 Increment dedicació Enginyer Tècnic Industrial. 18.105,00 SC 

41 15100 16000 Increment dedicació. Enginyer Tècnic Industrial. Seg. Social. 5.975,00 SC 

   
TOTAL   72.979,48 

  

   FINANCIACIÓ SUPLEMENTS DE CRÈDITS  

Codi Descripció Import 

87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals 72.979,48 

TOTAL 72.979,48 

   SALDO ROMANENT TRESORERIA DESPESES GENERALS Import 

Romanent Tresoreria  liquidació pressupost 2020 1.913.426,05 

Incorporació de romanents 5/2021 -496.743,03 

Incorporació de romanents 7/2021 -132.260,00 

  Saldo disponible RTGral. 1.284.423,02 

Modificació crèdits núm. 10 projectada -104.510,93 

Modificació crèdits núm. 11 projectada -72.979,48 

  Saldo líquid RTGG després de la modificació proposta 1.106.932,61 

  
 Aquest expedient es mantindrà vigent encara que s’aprove el pressupost municipal 
per a 2021. 
 
 Segon.- Ordenar l'exposició pública del present acord mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província, per termini de quinze dies, a l'efecte de que els interessats 
puguen formalitzar les reclamacions que estimen convenients en defensa dels seus legítims 
interessos. 
 
 L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per 
a resoldre-les i aprovar definitivament.” 
  

 
4. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 12/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002194). 
 

 Es dóna compte de la Proposta d’acord de la Alcaldía que va ser dictaminada 
favorablement per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Especial de Comptes, en 
sessió celebrada el dia 13 de maig de 2021 (Minuta 6/2021), i que se sotmet a votació en el 
present punt. 

. . . 
 

  
No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 

proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª 
Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz, Dª Verónica 
Ferri Fayos i Dª Maria Carmen Brú García (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. 
Francisco Lopez Trigueros, D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª 
Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez  (del Grup Municipal Popular); Dª Inés María 
Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus 
Badia Ferri i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria 
Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots 
en contra: Cap ; Abstencions: Cap. 
 



Página 20 de 31 
 

 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent 
ACORD: 
 

“ANTECEDENTS 
 

 I.- Memòria justificativa de la necessitat de realitzar la despesa a l'exercici i de la 
inexistència o insuficiència de crèdit en el nivell en què estiga establida la vinculació jurídica. 
 
 En dita memòria es detallen les aplicacions afectades per la modificació 
proposada com a expedient de modificació del Pressupost núm. 12/2021, que adopta la 
modalitat de Crèdits Extraordinaris i suplements de crèdits, i que es proposa finançar amb el 
RTGG líquid procedent de la liquidació del pressupost 2020. 

 
II.- Vist el Informe favorable d'Intervenció. 
 

FONAMENTS JURÍDICS 
 

 A)  L’article.168.1 del TRLRHL disposa que el Pressupost de l'Entitat local serà 
format pel seu president i a ell haurà d'unir-se la documentació assenyalada en el mateix 
article. 

 
 B)  Els articles 168.4 del TRLRHL i 18.4 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
estableixen que el projecte de Pressupost General, informat per la Intervenció i amb els 
annexos i documentació complementària, serà remés al Ple de la Corporació per a la seua 
aprovació, esmena o devolució. 

 
 C)   Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera. 

 
 D)  De conformitat amb l'art. 169 del TRLRHL, aprovat inicialment el Pressupost 
general, s'exposarà al públic, previ anunci en el butlletí oficial de la província,  per 15 dies, 
durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. El 
Pressupost es considerarà definitivament aprovat si al final del període d'exposició no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, es requerirà acord exprés pel qual es 
resolguen les formulades  i s'aprove definitivament el Pressupost. 
 
 E)  Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del 
Títol VI, de la Llei 39/1998, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria 
de pressupostos (articles 34 a 38) i les Bases 6a i 7a de les d'Execució del Pressupost vigent.  

 
 

 En virtut de quant antecedeix, l'Ajuntament Ple acorda: 
 
 Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 12/2021, amb 
càrrec al romanent líquid de tresoreria, conforme al següent detall: 
 
 

Org. Prog. Econ. Descripció Import Tipus 

            

22 43113 48000 Prom. Socio-Econòmica. Pla Resistir.  50.607,15 SC 

22 43114 48000 Campanya bons activitats locals. 250.000,00 CE 

   
TOTAL   300.607,15 

  
 

Codi Descripció Import 

87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals 
 

300.607,15 

  
TOTAL 300.607,15 
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SALDO ROMANENT TRESORERIA DESPESES GENERALS Import 

Romanent Tresoreria  liquidació pressupost 2020 1.913.426,05 

Incorporació de romanents 5/2021 -496.743,03 

Incorporació de romanents 7/2021 -132.260,00 

Saldo disponible RTGral. 1.284.423,02 

Modificació crèdits núm. 10 projectada -104.510,93 

Modificació crèdits núm. 11 projectada -72.979,48 

Modificació crèdits núm. 12 projectada -300.607,15 

Saldo líquid RTGG després de la modificació proposta 806.325,46 

 
 
 Aquest expedient es mantindrà vigent encara que s’aprove el pressupost municipal 
per a 2021. 
 
 Segon.- Ordenar l'exposició pública del present acord mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província, per termini de quinze dies, a l'efecte de que els interessats 
puguen formalitzar les reclamacions que estimen convenients en defensa dels seus legítims 
interessos. 
 
 L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per 
a resoldre-les i aprovar definitivament. ” 

 
 
5. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 13/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002195). 

 
 Es dóna compte de la Proposta d’acord de la Alcaldía que va ser dictaminada 
favorablement per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Especial de Comptes, en 
sessió celebrada el dia 13 de maig de 2021 (Minuta 6/2021), i que se sotmet a votació en el 
present punt. 

. . . 
 

No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 9, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª 
Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz, Dª Verónica 
Ferri Fayos i Dª Maria Carmen Brú García (del Grup Municipal Compromís per Canals); Dª Inés 
María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde 
Neus Badia Ferri i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Canals en Moviment); Vots 
en contra: Cap ; Abstencions: 7, corresponents als Srs./Sres. D. Francisco Lopez Trigueros, 
D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa 
Juan Martínez  (del Grup Municipal Popular); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit). 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent 
ACORD: 
 

“ANTECEDENTS 
 

 I.- Memòria justificativa de la necessitat de realitzar la despesa a l'exercici i de la 
inexistència o insuficiència de crèdit en el nivell en què estiga establida la vinculació jurídica. 
 
 La modificació proposada com a expedient de modificació del Pressupost núm. 
13/2021, que adopta la modalitat de Crèdits Extraordinaris i suplements de crèdits, presenta el 
següent detall: 

 
II.- Informe favorable d'Intervenció. 
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FONAMENTS JURÍDICS 
 

 A)  L’article.168.1 del TRLRHL disposa que el Pressupost de l'Entitat local serà 
format pel seu president i a ell haurà d'unir-se la documentació assenyalada en el mateix 
article. 

 
 B)  Els articles 168.4 del TRLRHL i 18.4 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
estableixen que el projecte de Pressupost General, informat per la Intervenció i amb els 
annexos i documentació complementària, serà remés al Ple de la Corporació per a la seua 
aprovació, esmena o devolució. 

 
 C)   Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera. 

 
 D)  De conformitat amb l'art. 169 del TRLRHL, aprovat inicialment el Pressupost 
general, s'exposarà al públic, previ anunci en el butlletí oficial de la província,  per 15 dies, 
durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. El 
Pressupost es considerarà definitivament aprovat si al final del període d'exposició no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, es requerirà acord exprés pel qual es 
resolguen les formulades  i s'aprove definitivament el Pressupost. 
 
 E)  Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del 
Títol VI, de la Llei 39/1998, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria 
de pressupostos (articles 34 a 38) i les Bases 6a i 7a de les d'Execució del Pressupost vigent.  

 
 En virtut de quant antecedeix, l'Ajuntament Ple acorda: 
 
 Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 13/2021, amb 
càrrec al romanent líquid de tresoreria, conforme al següent detall: 
 

PROPOSTA MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 13/2021 SUPLEMENTS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS 

CODI ECONOMIC       

Org. Prog. Econ. Descripció Import Tipus 

            

15 13200 12009 Execució sentència, personal funcionari policia local. 30.000,00 CE 

41 15100 12009 Execució sentència, personal funcionari urbanisme. 150.000,00 CE 

      Total Capítulo I 180.000,00   

            

10 92201 48300 Aportació a Comunitat Usuaris Abocaments (CUA). 80.000,00 SC 

   
Total Capítulo IV 80.000,00 

             

   
TOTAL   260.000,00 

  

FINANCIACIÓ SUPLEMENTS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS 
  

Codi Descripció Import 

87000 
Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals 

 
260.000,00 

      

  
TOTAL 260.000,00 

 
 

SALDO ROMANENT TRESORERIA DESPESES GENERALS Import 

Romanent Tresoreria  liquidació pressupost 2020 1.913.426,05 

Incorporació de romanents 5/2021 -496.743,03 

Incorporació de romanents 7/2021 -132.260,00 

Saldo disponible RTGral. 1.284.423,02 
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Modificació crèdits núm. 10 projectada -104.510,93 

Modificació crèdits núm. 11 projectada -72.979,48 

Modificació crèdits núm. 12 projectada -300.607,15 

Modificació crèdits núm. 13 projectada -260.000,00 

          

Saldo líquid RTGG després de la modificació proposta 546.325,46 

 

 Aquest expedient es mantindrà vigent encara que s’aprove el pressupost municipal 
per a 2021. 
 
 Segon.- Ordenar l'exposició pública del present acord mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província, per termini de quinze dies, a l'efecte de que els interessats 
puguen formalitzar les reclamacions que estimen convenients en defensa dels seus legítims 
interessos. 
 
 L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per 
a resoldre-les i aprovar definitivament.” 
 

. . . 
 
 Obert torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que quan vulgues Adri. 
 
El Sr. Castelló Sanchis manifestant que ah vale, disculpeu. Bona nit, una altra volta. 

Hem votat a favor, però pensem que aquest 150.000 euros i 30.000 euros en un total 180.000 
euros, s’haguera pogut evitar, perquè açò ja ve de llarg.  

 
Pensem que ve de llarg i va haver l’ocasió de poder arribar a un acord i no es va fer. El 

qual acord ens haguera estalviat diners a l’Ajuntament. Pense que teníem que dir el nostre 
comentari i ja està, vale? 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que jo te comente que es que açò son aspectes 

jurídics que, la veritat que son els tècnics qui ho porten, son de qüestions d’anys. Evidentment 
ells sabran...  

 
El Sr. Castelló Sanchis manifestant que si però este acord va ser possible, haguera 

sigut possible en la legislatura anterior i no va passar. 
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que ja però ahí nosaltres no podem decidir. 
 
El Sr. Castelló Sanchis manifestant que com? Perdona? 
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que nosaltres ahí no podem decidir. Jo confie 

plenament en... 
 
El Sr. Castelló Sanchis manifestant que la legislatura anterior governava Compromís. 
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que bueno, ja... 
 
El Sr. Castelló Sanchis manifestant que lo que no pugueu fer tampoc es lo de antes 

no estàvem i ara si que estem. No, antes estàveu.  
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que ja, ja, però... per favor, per favor, que parle Adrià. 
 
El Sr. Castelló Sanchis manifestant que no anem a comentar la jugada com en un 

partit de futbol. Vale. S’haguera pogut evitar estos diners, esta quantia tan alta, perquè se van 
anar acumulant, per tant crec jo que es un error no haver-ho fet en el moment. I ja està, ni més 
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ni menys.  
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que jo t’agraïsc l’aclaració i te torne a repetir que a 

vosaltres no vos agrada també que digueu que... pues nosaltres assumim esta situació, es una 
qüestió tècnica i nosaltres no podem ahí ni entrar ni eixir. Jo no sé de qüestions tècniques i jo 
confie en els treballadors de la casa. 

Val, ara anem a la sisena.   
 
 
6. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 14/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002196). 
 

 Es dóna compte de la Proposta d’acord de la Alcaldía que va ser dictaminada 
favorablement per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Especial de Comptes, en 
sessió celebrada el dia 13 de maig de 2021 (Minuta 6/2021), i que se sotmet a votació en el 
present punt. 

. . . 
 
 Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 
 

El Sr. Pérez García manifestant que com ja vam comentar en la comissió. Vam 
demanar que a poder ser, jo no sé si se’ns a fet arribar, jo he estat mirant el correu i diferents 
mecanismes que tinc per rebre documentació i no ho he vist. I si que vam dir que per favor si 
podia ser que tinguérem la documentació del que es volia fer sobre tot en el cas de les 
inversions, per tindre una idea clara, no? del que al final... son 60.000 euros en el llar dels 
jubilats, tinguem 5.000 euros en les piscines municipals, 7.000 euros en material inventariable 
en l’escola infantil i algo em deixe. Entonces, lo que si que li demane es, jo no he rebut, no sé si 
algun grup de l’oposició ha rebut, jo no he rebut la documentació, no sé de que tracta el 
projecte i lo que si que els demanaria es que si, per favor, tenint un plenari en una setmana 
que, per favor, que si podia deixar-se damunt de la taula, rebre la documentació, estudiar-la i 
tindre una idea de que anem a fer per a poder votar en conseqüència. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que done la paraula a Vero, que es la Regidora de 

Serveis Socials. 
 
La Sra. Ferri Fayos (del Grup Municipal Compromís per Canals) intervé però la seua 

intervenció no se sent en la gravació. 
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que doncs, com l’equip de govern no vol posar pals a 

les rodes a ningú i volem facilitar la tasca, deixem este punt damunt de la taula. 
Ho tenim que votar? Val. 
 
Votem la deixada en la taula d’este punt, val? 
 
 

. . . 
 

No produint-se altres intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits 
la proposta de que l’expedient quede damunt de la taula, donant el següent resultat: Vots 
a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel 
Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz, Dª Verónica Ferri Fayos i Dª Maria Carmen Brú 
García (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez Trigueros, D. Antonio 
Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan 
Martínez  (del Grup Municipal Popular); Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis 
(del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri i D. Vicente Tornero Soriano (del 
Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita); i 
D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap ; Abstencions: Cap. 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova que l’expedient quede damunt de la taula. 
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7. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 15/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002197). 
 

 Es dóna compte de la Proposta d’acord de la Alcaldía que va ser dictaminada 
favorablement per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Especial de Comptes, en 
sessió celebrada el dia 13 de maig de 2021 (Minuta 6/2021), i que se sotmet a votació en el 
present punt. 

. . . 
 
 

No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 9, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª 
Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz, Dª Verónica 
Ferri Fayos i Dª Maria Carmen Brú García (del Grup Municipal Compromís per Canals); Dª Inés 
María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde 
Neus Badia Ferri i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Canals en Moviment); Vots 
en contra: Cap ; Abstencions: 7, corresponents als Srs./Sres. D. Francisco Lopez Trigueros, 
D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa 
Juan Martínez  (del Grup Municipal Popular); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit). 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent 
ACORD: 
 

“ANTECEDENTS 
 

 I.- Memòria justificativa de la necessitat de realitzar la despesa a l'exercici i de la 
inexistència o insuficiència de crèdit en el nivell en què estiga establida la vinculació jurídica. 
 
 La modificació proposada com a expedient de modificació del Pressupost núm. 
06/2021, que adopta la modalitat de Crèdits Extraordinaris i suplements de crèdits, i que es 
proposa finançar amb el RTGG líquid procedent dela liquidació del pressupost 2.020. 

 
II.- Informe favorable d'Intervenció. 
 

FONAMENTS JURÍDICS 
 

 A)  L’article.168.1 del TRLRHL disposa que el Pressupost de l'Entitat local serà 
format pel seu president i a ell haurà d'unir-se la documentació assenyalada en el mateix 
article. 

 
 B)  Els articles 168.4 del TRLRHL i 18.4 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
estableixen que el projecte de Pressupost General, informat per la Intervenció i amb els 
annexos i documentació complementària, serà remés al Ple de la Corporació per a la seua 
aprovació, esmena o devolució. 

 
 C)   Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera. 

 
 D)  De conformitat amb l'art. 169 del TRLRHL, aprovat inicialment el Pressupost 
general, s'exposarà al públic, previ anunci en el butlletí oficial de la província,  per 15 dies, 
durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. El 
Pressupost es considerarà definitivament aprovat si al final del període d'exposició no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, es requerirà acord exprés pel qual es 
resolguen les formulades  i s'aprove definitivament el Pressupost. 
 
 E)  Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del 
Títol VI, de la Llei 39/1998, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria 
de pressupostos (articles 34 a 38) i les Bases 6a i 7a de les d'Execució del Pressupost vigent.  
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 En virtut de quant antecedeix, l'Ajuntament Ple acorda: 
 
 Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 15/2021, amb 
càrrec al romanent líquid de tresoreria, conforme al següent detall: 
 
 

PROPOSTA MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 15/2021 SUPLEMENTS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS 
  

Codi Descripció Import Tipus 

12 23100 13100 Equip. Base serveis socials. L.T. Endarreriments 14.500,37 SC 

12 23130 13100 Diferències Programa SAD-Dependència LT 4.824,74 SC 

TOTAL   19.325,11  

    

 
 

Codi Descripció Import 

87000 
Romanent de Tresoreria per 
a despeses generals 

 
19.325,11 

      

  
TOTAL 19.325,11 

 

          

     

SALDO ROMANENT TRESORERIA DESPESES GENERALS Import 

Romanent Tresoreria  liquidació pressupost 2020 1.913.426,05 

Incorporació de romanents 5/2021 -496.743,03 

Incorporació de romanents 7/2021 -132.260,00 

Saldo disponible RTGral. 1.284.423,02 

Modificació crèdits 10 projectada -104.510,93 

Modificació crèdits núm. 11 projectada -72.979,48 

Modificació crèdits núm. 12 projectada -300.607,15 

Modificació crèdits núm. 13 projectada -260.000,00 

Modificació crèdits núm. 14 projectada -77.000,00 

Modificació crèdits núm. 15 projectada -19.325,11 

Saldo líquid RTGG després de la modificació proposta 450.000,35 

   
  

 
 

 

 

 Aquest expedient es mantindrà vigent encara que s’aprove el pressupost municipal 
per a 2021. 
 
 Segon.- Ordenar l'exposició pública del present acord mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província, per termini de quinze dies, a l'efecte de que els interessats 
puguen formalitzar les reclamacions que estimen convenients en defensa dels seus legítims 
interessos. 
 
 L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per 
a resoldre-les i aprovar definitivament.” 

 
 
8. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 16/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002198). 
 

 Es dóna compte de la Proposta d’acord de la Alcaldía que va ser dictaminada 
favorablement per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Especial de Comptes, en 
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sessió celebrada el dia 13 de maig de 2021 (Minuta 6/2021), i que se sotmet a votació en el 
present punt. 

. . . 
 

No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 9, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª 
Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz, Dª Verónica 
Ferri Fayos i Dª Maria Carmen Brú García (del Grup Municipal Compromís per Canals); Dª Inés 
María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde 
Neus Badia Ferri i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Canals en Moviment); Vots 
en contra: Cap ; Abstencions: 7, corresponents als Srs./Sres. D. Francisco Lopez Trigueros, 
D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa 
Juan Martínez  (del Grup Municipal Popular); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit). 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent 
ACORD: 
 

“ANTECEDENTS 
 

 I.- Memòria justificativa de la necessitat de realitzar la despesa a l'exercici i de la 
inexistència o insuficiència de crèdit en el nivell en què estiga establida la vinculació jurídica. 
 
 En dita memòria es detallen les aplicacions afectades per la modificació 
proposada com a expedient de modificació del Pressupost núm. 16/2021, que adopta la 
modalitat de Crèdits Extraordinaris, i que es proposa finançar amb el RTGG líquid procedent de 
la liquidació del pressupost 2020. 

 
II.- Informe favorable d'Intervenció. 
 

FONAMENTS JURÍDICS 
 

 A)  L’article.168.1 del TRLRHL disposa que el Pressupost de l'Entitat local serà 
format pel seu president i a ell haurà d'unir-se la documentació assenyalada en el mateix 
article. 

 
 B)  Els articles 168.4 del TRLRHL i 18.4 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
estableixen que el projecte de Pressupost General, informat per la Intervenció i amb els 
annexos i documentació complementària, serà remés al Ple de la Corporació per a la seua 
aprovació, esmena o devolució. 

 
 C)   Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera. 

 
 D)  De conformitat amb l'art. 169 del TRLRHL, aprovat inicialment el Pressupost 
general, s'exposarà al públic, previ anunci en el butlletí oficial de la província,  per 15 dies, 
durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. El 
Pressupost es considerarà definitivament aprovat si al final del període d'exposició no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, es requerirà acord exprés pel qual es 
resolguen les formulades  i s'aprove definitivament el Pressupost. 
 
 E)  Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del 
Títol VI, de la Llei 39/1998, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria 
de pressupostos (articles 34 a 38) i les Bases 6a i 7a de les d'Execució del Pressupost vigent.  

 
 

 En virtut de quant antecedeix, l'Ajuntament Ple acorda: 
 
 Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 16/2021, amb 
càrrec al romanent líquid de tresoreria, conforme al següent detall: 
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CODI ECONÒMIC  CRÈDIT EXTRAORDINARI     

Org. Prog. Econ. Descripció Import Tipus 

25 93302 22706 Inventari de bens. 20.000,00 CE 

41 93302 22706 Elaboració del catàleg de bens  15.000,00 CE 

   
TOTAL   35.000,00 

     

    

FINANCIACIÓ CRÈDITS EXTRAORDINARIS  

Codi Descripció Import  

87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals 35.000,00  

TOTAL 35.000,00  

 
    

SALDO ROMANENT TRESORERIA DESPESES GENERALS Import  

Romanent Tresoreria  liquidació pressupost 2020 1.913.426,05  

Incorporació de romanents 5/2021 -496.743,03  

Incorporació de romanents 7/2021 -132.260,00  

  Saldo disponible RTGral. 1.284.423,02  

Modificació crèdits núm. 10 projectada -104.510,93  

Modificació crèdits núm. 11 projectada -72.979,48  

Modificació crèdits núm. 12 projectada -300.607,15  

Modificació crèdits núm. 13 projectada -260.000,00  

Modificació crèdits núm. 14 projectada -77.000,00  

Modificació crèdits núm. 15 projectada -19.325,11  

Modificació crèdits núm. 16 projectada -35.000,00  

  
Saldo líquid RTGG després de les modificacions 
proposades 

415.000,35 
 

 
 Aquest expedient es mantindrà vigent encara que s’aprove el pressupost municipal 
per a 2021. 
 
 Segon.- Ordenar l'exposició pública del present acord mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província, per termini de quinze dies, a l'efecte de que els interessats 
puguen formalitzar les reclamacions que estimen convenients en defensa dels seus legítims 
interessos. 
 
 L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per 
a resoldre-les i aprovar definitivament.” 
 

 
9. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 17/2021 (EXP. 2021/OFI_01/002199). 

 Es dóna compte de la Proposta d’acord de la Alcaldía que va ser dictaminada 
favorablement per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Especial de Comptes, en 
sessió celebrada el dia 13 de maig de 2021 (Minuta 6/2021), i que se sotmet a votació en el 
present punt. 

. . . 
 

No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª 
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Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Clara Mª Chorques Sanz, Dª Verónica 
Ferri Fayos i Dª Maria Carmen Brú García (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. 
Francisco Lopez Trigueros, D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª 
Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez  (del Grup Municipal Popular); Dª Inés María 
Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus 
Badia Ferri i D. Vicente Tornero Soriano (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria 
Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots 
en contra: Cap ; Abstencions: Cap. 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent 
ACORD: 
 

“ANTECEDENTS 
 

 I.- Memòria justificativa de la necessitat de realitzar la despesa a l'exercici i de la 
inexistència o insuficiència de crèdit en el nivell en què estiga establida la vinculació jurídica. 
 
 La modificació proposada com a expedient de modificació del Pressupost núm. 
06/2021, que adopta la modalitat de Crèdits Extraordinaris i suplements de crèdits, presenta el 
següent detall: 

 
II.- Informe favorable d'Intervenció. 
 

FONAMENTS JURÍDICS 
 

 A)  L’article.168.1 del TRLRHL disposa que el Pressupost de l'Entitat local serà 
format pel seu president i a ell haurà d'unir-se la documentació assenyalada en el mateix 
article. 

 
 B)  Els articles 168.4 del TRLRHL i 18.4 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
estableixen que el projecte de Pressupost General, informat per la Intervenció i amb els 
annexos i documentació complementària, serà remés al Ple de la Corporació per a la seua 
aprovació, esmena o devolució. 

 
 C)   Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera. 

 
 D)  De conformitat amb l'art. 169 del TRLRHL, aprovat inicialment el Pressupost 
general, s'exposarà al públic, previ anunci en el butlletí oficial de la província,  per 15 dies, 
durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. El 
Pressupost es considerarà definitivament aprovat si al final del període d'exposició no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, es requerirà acord exprés pel qual es 
resolguen les formulades  i s'aprove definitivament el Pressupost. 
 
 E)  Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del 
Títol VI, de la Llei 39/1998, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria 
de pressupostos (articles 34 a 38) i les Bases 6a i 7a de les d'Execució del Pressupost vigent.  

 
 

 En virtut de quant antecedeix, l'Ajuntament Ple acorda: 
 
 Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 06/2021, amb 
càrrec al romanent líquid de tresoreria, conforme al següent detall: 
 

PROPOSTA MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 17/2021 SUPLEMENTS I CRÈDITS 
EXTRAORDINARIS 

 

CODI ECONOMIC       

Org. Prog. Econ. Descripció Import Tipus 
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10 92003 22706 Auditoria Risoncha S.L. 20.000,00 SC 

  

 

    

  

   
TOTAL  CAPITOL II 20.000,00 

 
 

FINANCIACIÓ SUPLEMENTS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS  
  

Codi Descripció Import 

87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals 
 

20.000,00 

      

  
TOTAL 20.000,00 

     SALDO ROMANENT TRESORERIA DESPESES GENERALS Import 

Romanent Tresoreria  liquidació pressupost 2020 1.913.426,05 

Incorporació de romanents 5/2021 -496.743,03 

Incorporació de romanents 7/2021 -132.260,00 

Saldo disponible RTGral. 1.284.423,02 

Modificació crèdits 10 projectada -104.510,93 

Modificació crèdits núm. 11 projectada -72.979,48 

Modificació crèdits núm. 12 projectada -300.607,15 

Modificació crèdits núm. 13 projectada -260.000,00 

Modificació crèdits núm. 14 projectada -77.000,00 

Modificació crèdits núm. 15 projectada -19.325,11 

Modificació crèdits núm. 16 projectada -35.000,00 

Modificació crèdits núm. 17 projectada -20.000,00 

          

Saldo líquid RTGG després de la modificació proposta 395.000,35 

 
 Aquest expedient es mantindrà vigent encara que s’aprove el pressupost municipal 
per a 2021. 
 
 Segon.- Ordenar l'exposició pública del present acord mitjançant anunci en el 
Butlletí Oficial de la Província, per termini de quinze dies, a l'efecte de que els interessats 
puguen formalitzar les reclamacions que estimen convenients en defensa dels seus legítims 
interessos. 
 
 L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no 
s'hagueren presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per 
a resoldre-les i aprovar definitivament.” 
 

. . . 
 
Obert torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que Val, aleshores... ja donem per conclòs este 

plenari. Toni, Toni Pérez. 
 
El Sr. Pérez García manifestant que no sé si ho vam comentar en la comissió. Es que 

justetament no em vaig donar ni compte. De tota la proposta que ja es va fer inicialment de 
905.000 euros, que vam demanar que se torcejara per poder debatre i per poder votar de forma 
independent depenguent de la situació, he vist que... hi havia 8.000 euros per al conveni de 
Santa Cecilia i 8.000 per a la Canalense que he vist que no han... És l’únic tros que no ha 
vingut a... no sé si va vindre a comissió, que no ho recorde, he intentat vore el... perquè com va 
vindre per urgència no està en l’ordre del dia i no he pogut recuperar la concessió. 

Es que son les úniques partides que es va fer un paquetet en eixes dos i es l’única que 
no he vist en... No sé si ha passat per comissió, eh? Tampoc ho recorde. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que es pren nota la Regidora d’Hisenda. 
 
El Sr. Pérez García manifestant que val. En la proposta inicial de modificació de crèdits 

de 905.000 euros. 
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que si. 
 
El Sr. Pérez García manifestant que hi havien 10 o 30 partides. Les vam dividir en 

blocs i han vingut tots els blocs menys un que hi havia de... que vaig posar crec que 
associacions culturals, si no recorde mal i hi havia una partida o incrementar la partida en 8.000 
euros a la Canalense i 8.000 euros a Santa Cecilia i es l’única que no ha vingut al plenari i que 
com va ser tractat per urgència, no està en l’ordre del dia de la comissió i no he pogut accedir a 
la documentació i no ho sé. 

No sé si es va tractar en la comissió o no es va tractar i, pot ser ha sigut un oblit, eh? 
Però bueno, que ho tingau en compte.  

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que val, prenem nota. 
Espereu, abans de finalitzar. Pues això, vos convide a intentar trobar el camí i que 

estes coses no passen. La situació que estem passant nosaltres, ja no només per nosaltres, 
sinó per vosaltres, que en algun moment també estareu ací. 

 I, Adrià, perdona. Açò dels mòbils, m’ha dit el que era Regidor de Personal pel que fa 
al tema de una de les sentències que en ningun moment se va dur, no se va negociar, no se va 
acordar res d’això no... vale? De totes maneres, trobem un moment i al llarg de... i ho parlem, 
vale? Vinga, pues gràcies. Bona nit. 

 
I no havent més assumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió 

essent les vint-i-una hores i cinquanta minuts (21:50) del dia vint de maig de 2021. 
 
Firmen electrònicament l’esborrany de l’Acta de la sessió 
 
    La Presidenta      El Secretari 
 

 


